

SYLVAINÉ LAULOM

Professor at the IETL, University Lumière Lyon 2, Erds-CERCRID (UMR 5137) (France).

Research themes: European social law, Comparative labour law.

Publications:

~ C. Escande Varniol, S. Laulom, E. Mazuyer and P. Vielle (coord.), *Quel droit social dans une Europe en crise ?*, 2012, Larcier.

~ « L'influence des normes européennes sur la jurisprudence sociale », in *Les rencontres de la Chambre sociale*, 2012, BICC, 1^{er} oct. 2012, p. 14.

RECEPTION BY THE FRENCH COURT OF CASSATION OF THE DECISIONS OF THE NON-JUDICIAL BODIES OF THE INTERNATIONAL ORGANISATIONS



ABSTRACT

The example of the French Cour de cassation highlights the existence of an influence, which is never explicit, of the ECSR's decisions or the Committee of Experts of the ILO. In a European context, characterized by a significant deregulation of some national labour laws, the question arises of the role that these bodies can play.

KEY WORDS : Courts' dialogue, European committee of Social Rights, ILO, Fundamental Social Rights.

RÉSUMÉ

L'exemple de la Cour de cassation française montre l'existence d'une influence, qui n'est jamais explicite, des décisions d'organes tels que le CEDS ou encore la commission d'experts de l'OIT. Dans un contexte européen, où l'on assiste à une déréglementation importante de certains droits du travail nationaux légitimés par la crise financière et économique, la question se pose du rôle que ces organes peuvent être amenés à jouer.

MOTS CLÉS : Dialogue des juges, CEDS, OIT, Droits sociaux fondamentaux.